
 
 
 
 
 
 

 

 

RESUM SESSIÓ CONSELL D’OCUPACIÓ, ECONOMIA SOCIAL I SOLIDÀRIA , I DE 
COMERÇ DE NOU BARRIS 

 
Data: 10-03-2016 
Lloc: Sala d’actes de la Seu de Districte 
Hora: 20:30 hores 
 
 
MESA: 

Sr. Manel Cubero, conseller d’Ocupació, Economia Social i Solidària i Promoció Econòmica, Sr. 

Joan Medina, conseller de Comerç, Sra. Mercè Garcia ,directora de la Direcció de Comerç, i Cèlia 

Montserrat , tècnic de comerç 

 

CONSELLERS/ES PRESENTS: 

Sr. Gabriel Garcia , conseller PSC, Sr. Joan del Olmo, conseller C’S, Sr. Adrià Ventura, conseller 

CIU  

S’excusa el sr. Xavier Barreña, conseller PPC 

 

ENTITATS ASSISTENTS: 

Eix Nou Barris Centre Comerç, Eix Maragall Associació de Botiguers i Professionals, 

Federació Comerç i Serveis Nou Barris, Associació Comercians Valldaura, Associació 

Concessionaris Mercat de Montserrat, Barcelona Activa, Associació Veïns Verdun, 

Fundació Jovent, Fundació Engrunes, Taula Oberta Trinitat Nova, Acció Comunitària 

Can Peguera, Col·lectiu Alter 9B, Aprise , DIVA Hogar DIVA COP, Associació Ubuntu i 

Kviures Aliments 

Total assistents 24 persones 
 
 
Ordre del dia 
 

1. Constitució i funcionament del Consell 
2. Pla estratègic de Comerç 
3. Presentació de Propostes al PAD-PAM en els àmbits d'ocupació, comerç i econòmica 

solidària 
4. Diversos 

 
Desenvolupament de la sessió 
 
Primer punt 
 
Constitució i funcionament del Consell 
 
Fa la presentació el conseller Sr. Manel Cubero, conseller d’Ocupació, Economia Social i 

Solidària, que serà el president del Consell sectorial. Es faran dos consells sectorials a l’any, en 

Districte de Nou Barris 
Direcció de Serveis al Territori 
 
Pl. Major de Nou Barris, 1 
08042 Barcelona 
93.291.68.00 
www.bcn.cat/noubarris 
 



 
 
 
 
 
que hi hauran tres taules temàtiques diferents :Promoció econòmica i Ocupació , Economia 

Social i Solidària i Comerç. Resta pendent que cada taula temàtica tingui un vici president, però 

de moment per problemes normatius del Cartipàs de moment no pot ser , de tota manera 

s’està treballant en aquesta direcció . 

Les taules treballaran permanentment duran tot del any, i en el consell sectorial es el lloc on es 

posaran en comú les inquietuds i iniciatives, per crear sinèrgies entre els diferents actors que 

conformen el Consell 

En la sessió d’avui es parlarà de Comerç , amb la presentació del conseller de Comerç Sr. Joan 

Medina. Per al proper Consell sectorial es parlarà d’Economia Social i Solidària 

L’actual Pla de Comerç de districte és fins a 2017, i cal seguir treballant en aquesta línia. Un 

punt molt important del Pla, que es treballarà és en la participació i l’associacionisme, hi ha  

d’altres punts com ara els impostos, competència deslleial, locals emblemàtics, moneda local i 

altres que son difícils de treballar, dons depenem de lleis d’àmbit europeu dins de l’àmbit del 

lliure mercat . 

Segon punt 

 

Presentació de la nova directora de la Direcció de Comerç, Sra. Mercè Garcia del Estal 
De moment la Direcció està en fase de construcció amb noves directrius, i amb aquestes 

veurem com pot organitzar , i poder incidir directament la Promoció del Comerç de Proximitat. 

S’intenta treballar en tres línies  

1. Coneixement de la realitat de cada territori, per poder adequar els diferents programes 

dirigits al comerç. 

2. Innovació Tot allò que te a veure amb el quotidià del dia a dia , donant un altre 

perspectiva amb canvis de valors(seguiment d’activitats , camins escolars, diversificació 

curricular, etc) 

3. Concreció del territori. Manteniment de les subvencions, inversions per ajudes mala 

salut comercial i per centres de competitivitat, formació en el comerç etc. Es seguirà 

treballant amb :els horaris comercials, noves formes de compra, obtenció de pols 

d’atracció de franges joves i posar en valor l’ofici del comerciant. 

És important estudiar el model de Ciutat amb els canvis de comportament , tant en la venda 

com pel que fa a la compra 

 

Tercer punt 

 

Propostes de PAD 

 

 Millores en els mercats de Canyelles i de la Mercè (façana ) 



 
 
 
 
 

 Promoure l’associacionisme des de l’Administració, i que aquesta pugui donar 

descomptes molt significatius (escombraries, aparcaments, serveis a cost 0, taxes, 

moratòries, taxes..............., i per tant poder oferir una bona carta de serveis 

 Fomentar la proactivitat  

 Posar en valor l’ofici de botiguer i veure’l com una oportunitat front a la realitat laboral  

Nous estudis, segell de qualitat, beneficis de la compra al barri.......... 

 Ajudes econòmiques per millorar els establiment que necessitin reformar el seu local  

 Fer un cens de locals buits i posteriorment fer propostes  

 Poder participar en els PADS  sectorials i de barris 

 

 
 

 
Diversos 
 
 

 Des de les administracions caldria potenciar l’ofici de comerciant i posar-lo en valor per 
oferir també una continuïtat per als joves. 

 Els comerciants acostumen a defugir la formació 
 Donat que els Mercadones s’imposen per tot arreu, per minimitzar aquest impacte una 

formula seria que tinguessin l’obligació de contractar personal del territori d’implantació 

 Es comenten moltes dificultats en el món del comerç , com pot ser els horaris 
comercials, la competència deslleial els impostos, grans cadenes comercials 

 S’haurien d’aconseguir crèdits tous per poder fer millores i adequar els seus comerços  
 És important que el comerç participi en els processos participatius dels barris 
 El comerç de de proximitat és un eix vertebrador del territori que, dóna un munt de 

serveis als seus veïns i veïnes , per la qual cosa s’ha de posar en valor tant el nivell de la 
seva qualitat com l’ofici 

 Com està el tema dels espais singulars, per a la ubicació de les terrasses. Fins quan la 
moratòria 

 Dotar de més continguts la carta de serveis per poder oferir als nostres veïns i veïnes 
dels beneficis de les comproes al barri 
  

La reunió s’aixeca a les 22h 30’  


